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Ministerraad van 31 maart 2004

De Ministerraad vergaderde op 30 en 31 maart 2004, rond het tweevoudige thema "Justitie en
politie".
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Een reeks maatregelen werden daaromtrent aangenomen.
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Hoort bij Ministerraad van 31 maart 2004

Verkeersboetefonds

Door het verkeersboetefonds krijgen de lokale politiezones extra middelen om specifieke acties
inzake verkeersveiligheid op te zetten. Met de beslissing van de Ministerraad treedt nog een stuk van
de nieuwe verkeerswet in werking.

Door het verkeersboetefonds krijgen de lokale politiezones extra middelen om specifieke acties inzake
verkeersveiligheid op te zetten. Met de beslissing van de Ministerraad treedt nog een stuk van de nieuwe
verkeerswet in werking.

In juni maken de ministers van Financiën en Begroting bekend hoeveel geld er voor het verkeersfonds
beschikbaar is, op basis van de stijging van opbrengsten tussen 2002 en 2003. De politiezones zullen
meteen een voorafbetaling van 50% van de toegewezen middelen krijgen. De andere helft zal in januari
2005 uitbetaald worden.Om geld uit het verkeersboetefonds te bekomen moeten de gemeenten zich
engageren om actie te ondernemen in verband met:- de naleving van snelheidsbeperkingen; - de
preventie of bestrijding van het rijden in staat van alcoholopname of van dronkenschap; - preventie of
bestrijding van het rijden onder invloed van andere stoffen die de rijvaardigheid beïnvloeden; - de naleving
van de regels betreffende het dragen van de veiligheidsgordel en het gebruik van andere
beschermingsmiddelen; - de naleving van specifieke regels voor het wegvervoer ; of- bestrijding van
hinderlijk en gevaarlijk parkeren of van agressief gedrag in het verkeer.Het verkeersboetefonds wordt
deels op forfaitaire basis verdeeld op basis van de categorie van de politiezone, deels op basis van het
aantal km wegen en deels op basis van de bereikte daling van het aantal doden en gewonden.
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Hoort bij Ministerraad van 31 maart 2004

Wijziging regelgeving licht waardevervoer met neutralisatiesysteem

Op voorstel van vice-premier en minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael heeft de
ministerraad beslist het KB inzake de regelgeving voor het licht waardevervoer met
neutraliteitssysteem te wijzigen. Dit KB werd vorig jaar opgesteld en nadien nog aangepast ingevolge
de afgesloten CAO voor de sector.

Op voorstel van vice-premier en minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael heeft de ministerraad
beslist het KB inzake de regelgeving voor het licht waardevervoer met neutraliteitssysteem te wijzigen. Dit
KB werd vorig jaar opgesteld en nadien nog aangepast ingevolge de afgesloten CAO voor de sector.

De nieuwe wijzigingen hebben betrekking op het maximumbedrag per koffer dat wordt opgetrokken van
5.000 naar 10.000 euro.Tevens krijgt de klant de bijkomende mogelijkheid zelf zijn of haar koffer te
deponeren op een centraal punt waar de koffier wordt opgehaald door een bewakingsonderneming. Dit
drukt de kostprijs voor de handelaar omdat de bewakingsondernemingen een minder fijnmazig netwerk
moeten aandoen.
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Hoort bij Ministerraad van 31 maart 2004

Alternatieve gerechtelijke maatregelen

Op voorstel van vice-premier en minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael heeft de
ministerraad beslist de minister van Justitie de mogelijkheid te bieden het RSZ PPO rechtstreeks
opdrachten tot uitbetaling te kunnen geven binnen de enveloppe gereserveerd voor gerechtelijke
alternatieve maatregelen.

Op voorstel van vice-premier en minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael heeft de ministerraad
beslist de minister van Justitie de mogelijkheid te bieden het RSZ PPO rechtstreeks opdrachten tot
uitbetaling te kunnen geven binnen de enveloppe gereserveerd voor gerechtelijke alternatieve
maatregelen.

Deze opdrachten kaderen in het Veiligheidsfonds - ondergebracht bij RSZ PPO - dat niet alleen de
veiligheids- en preventiecontracten en de drugplannen financiert maar ook de alternatieve gerechtelijke
maatregelen, waarvoor de minister van Justitie bevoegd is.
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Hoort bij Ministerraad van 31 maart 2004

Werkzaamheden nieuw financieringsmechanisme worden wetenschappelijk onderzocht

Op voorstel van vice-premier en minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael heeft de
ministerraad beslist een budget vrij te geven, ondergebracht bij de begroting van Binnenlandse
Zaken, om wetenschappelijke ondersteuning te voorzien voor het onderzoek naar de financiering van
de lokale politie.

Op voorstel van vice-premier en minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael heeft de ministerraad
beslist een budget vrij te geven, ondergebracht bij de begroting van Binnenlandse Zaken, om
wetenschappelijke ondersteuning te voorzien voor het onderzoek naar de financiering van de lokale politie.

Op voorstel van vice-premier en minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael heeft de ministerraad
beslist een budget vrij te geven, ondergebracht bij de begroting van Binnenlandse Zaken, om
wetenschappelijke ondersteuning te voorzien voor het onderzoek naar de financiering van de lokale politie.
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Hoort bij Ministerraad van 31 maart 2004

Structurele detacheringen

Op voorstel van vice-premier en minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael heeft de regering
beslist een legale basis te voorzien die een soepelere toepassing toelaat van de mammoetbepalingen
ingeval van structurele detacheringen.

Op voorstel van vice-premier en minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael heeft de regering beslist
een legale basis te voorzien die een soepelere toepassing toelaat van de mammoetbepalingen ingeval van
structurele detacheringen.

Dit heeft vooral betrekking op structurele detacheringen naar dienstenorganisaties zoals de AIK's
(Arrondissementeel Informatie Kruispunten) of de CIC's (Centra voor Informatie en Communicatie)
waarvoor de normale bepalingen van het mammoetstatuut te strak zijn. Deze regelgeving is voorzien voor
detacheringen in het kader van punctuele opdrachten, maar maakt detacheringen op vaste basis te duur
en te weinig efficiënt.
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Hoort bij Ministerraad van 31 maart 2004

Een betere doorstroming van informatie bij geïntegreerde politie

Op voorstel van vice-premier en minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael heeft de
ministerraad een aantal maatregelen goedgekeurd om de informatiehuishouding van de
geïntegreerde politie verder te optimaliseren.Een informatiegestuurde aanpak van de politiediensten
is immers essentieel voor een doeltreffende en betere werking van de politie. De arrondissementele
informatiekruispunten (AIK's) spelen daarbij een belangrijke rol.

Op voorstel van vice-premier en minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael heeft de ministerraad
een aantal maatregelen goedgekeurd om de informatiehuishouding van de geïntegreerde politie verder te
optimaliseren.Een informatiegestuurde aanpak van de politiediensten is immers essentieel voor een
doeltreffende en betere werking van de politie. De arrondissementele informatiekruispunten (AIK's) spelen
daarbij een belangrijke rol.

De regering kiest voor een doorgedreven automatisering van de geïntegreerde politie waardoor het
proces-verbaal van de vaststellende politie-ambtenaar snel naar het AIK en de nationale gegevensbank
kan doorgestuurd worden. Op die manier beschikt het AIK snel over informatie die het kan samenbrengen
en verwerken zodat de politie doelgericht kan werken. Zowel de gerechtelijke als de bestuurlijke politie
kunnen vervolgens snel worden ingezet waar dit nodig is. Dit geldt ook voor de nationale gegevensbank,
die sneller wordt gevoed en waardoor men ook sneller kan beschikken over criminaliteits- en
verkeersstatistieken zodat het beleid sneller kan aangepast worden.De regering heeft ook maatregelen
genomen voor de voldoende bestaffing van de AIK's. Een wettelijke en gemakkelijkere detachering naar de
AIK's wordt mogelijk gemaakt. Dit voorstel heeft niet alleen een gunstige budgettaire weerslag, maar
maakt ook een doeltreffende inzet van het politiepersoneel mogelijk.

Gepubliceerd door FOD Kanselarij van de Eerste Minister - algemene directie Externe Communicatie

Persdienst van vice-eersteminister en minister van Sociale Zaken en
Volksgezondheid, belast met Beliris en Culturele Instellingen,Laurette
Onkelinx
Handelsstraat 78-80
1040 Brussel
België
+32 2 233 51 11
http://www.laurette-onkelinx.be/

1 / 1



© 2021 - news.belgium.be

01 apr 2004 -19:00

Hoort bij Ministerraad van 31 maart 2004

Koninklijk besluit tot oprichting van een federaal comité en lokale comités voor de
beveiliging van de havenfaciliteiten

Op voorstel van vice-premier en minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael, van vice-premier
en minister van Begroting en Overheidsbedrijven Johan Van de Lanotte en van minister van Mobiliteit
en Sociale Economie Bert Anciaux keurde de ministerraad het ontwerp van koninklijk besluit goed tot
oprichting van een federaal comité en van lokale comités voor de beveiliging van havenfaciliteiten.

Op voorstel van vice-premier en minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael, van vice-premier en
minister van Begroting en Overheidsbedrijven Johan Van de Lanotte en van minister van Mobiliteit en
Sociale Economie Bert Anciaux keurde de ministerraad het ontwerp van koninklijk besluit goed tot
oprichting van een federaal comité en van lokale comités voor de beveiliging van havenfaciliteiten.

Sedert een aantal jaren wordt internationaal werk gemaakt van een betere beveiliging van de schepen en
havens omdat niet alleen het luchtverkeer, maar ook het zeetransport kwetsbaar is voor terroristische
aanslagen. Terzake kwam ook een Europese verordening tot stand op 22 maart van dit jaar die moest
omgezet worden in Europees recht met ingang van 1 juli 2004.Het goedgekeurde koninklijke besluit
beoogt de oprichting van een federaal comité en lokale comités overeenkomstig de bepalingen van de
voorliggende EU-verordening.De lokale comités worden opgericht in de havens van Antwerpen,
Zeebrugge, Gent, Oostende, Brussel en Luik.Het centrale federale comité zal worden samengesteld uit
vertegenwoordigers van de federale overheidsdienst en experten inzake veiligheid in het algemeen en
inzake nautica in het bijzonder.Het federale comité krijgt als opdracht een uniform algemeen beleid uit te
werken op het vlak van de beveiliging van havens en zal ook instaan voor de uiteindelijke goedkeuring van
de veiligheidsbeoordelingen en de veiligheidsplannen.De lokale comités bestaan minimaal uit leden van de
lokale politie, de federale politie, de douane, de veiligheid van de staat en de havenkapitein. De leden
zullen vanuit hun expertise en dagelijkse werkzaamheden samenkomen om een advies uit te brengen over
de hen voorgelegde beveiligingsplannen voor de havens.
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Hoort bij Ministerraad van 31 maart 2004

Beter statuut voor slachtoffers

Minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael, minister van Justitie Laurette Onkelinx en minister
van Gelijke Kansen Marie Arena gaan het Nationaal Forum voor Slachtofferbeleid institutionaliseren.

Minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael, minister van Justitie Laurette Onkelinx en minister van
Gelijke Kansen Marie Arena gaan het Nationaal Forum voor Slachtofferbeleid institutionaliseren.

Het Nationaal Forum voor Slachtofferbeleid werd in 1994 opgericht, en is al jaren actief met overleg,
informatie-uitwisseling, verlenen van adviezen en aanbevelingen,... Het Forum is samengesteld uit de
federale overheidsdiensten Binnenlandse Zaken, Justitie en Gelijke Kansen, de federale politie, lokale
politie en de gemeenschapsinstellingen.Het ontbreken van een formeel statuut zorgde er echter voor dat
het Forum niet over een eigen budget beschikte. Minister Dewael wil, samen met de ministers Onkelinx en
Arena, de bevoegdheden van het Forum uitbreiden en meer zichtbaar maken.Naast administratief werk en
onderzoek willen de ministers dat het Forum conferenties en sensibilisatiecampagnes organiseert en een
inventaris bijhoudt van instanties die zich inspannen voor slachtoffers. Het Forum moet een internetsite
maken en er moet actief samengewerkt worden met de arrondissementsraden om te beantwoorden aan
de problemen op het terrein.
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Hoort bij Ministerraad van 31 maart 2004

Naar een rationalisering van het tijdsgebruik van de magistraten

Op voorstel van Laurette Onkelinx, Vice-Eerste Minister en Minister van Justitie, heeft de Ministerraad
akte genomen van het verslag " overbodige taken " die door de magistraten worden uitgevoerd. Dit
kadert in de strijd tegen de gerechtelijke achterstand.

Op voorstel van Laurette Onkelinx, Vice-Eerste Minister en Minister van Justitie, heeft de Ministerraad akte
genomen van het verslag " overbodige taken " die door de magistraten worden uitgevoerd. Dit kadert in
de strijd tegen de gerechtelijke achterstand.

De gerechtelijke achterstand hangt af van verschillende factoren. Verschillende initiatieven werden reeds
opgezet om die achterstand terug te dringen, waaronder :- De werklastmeting om de werkorganisatie in de
parketten te verbeteren,- De ondertekening van samenwerkingsakkoorden met de gerechtelijke
overheden,- De invoering van Phenix, het informatiseringsproject van justitie.Maar om efficient tegen de
gerechtelijke achterstand tewerk te gaan, moet de rechter zich ook weer kunnen concentreren op de
essentie van zijn taak, nl. zijn functie als rechter.Toch wordt er vastgesteld dat momenteel de magistraten
verschillende administratieve of rechterlijke taken uitvoeren die eigenlijk geen tussenkomst van een of
meerdere magistraten vereisen. Een navraag bij de terreinactoren De nota die aan de Ministerraad werd
voorgelegd maakt een eerste inventaris op van die taken. Daartoe werd een peiling uitgevoerd bij de
terreinactoren van de juridische wereld. Op die manier werden de bewuste taken opgespoord en verder
bestudeerd. Daarbij werden volgende vragen gesteld:- Blijft het uitvoeren van deze taken wel degelijk
noodzakelijk of zijn sommige ervan in onbruik geraakt,- moet de uitvoering echt worden toevertrouwd aan
een magistraat of zou men dat eventueel kunnen toevertrouwen aan een andere instantie of aan een
andere interveniërende, die al dan niet iets te maken heeft met het gerecht;- is het niet mogelijk om deze
taken op z'n minste te herbekijken in het licht van de vereenvoudiging en de rationalisering.Een eerste
fase van dit opinieonderzoek is achter de rug. De ondervraagde gerechtelijke actoren hebben nu al
verschillende punten onder de aandacht gebracht.Taken met administratief karakterOnder de taken die
een duidelijk administratief karakter hebben, men onder meer denken aan het paraferen van diverse
registers en aan de echtverklaring van de vertaalde akten. Met andere woorden: er bestaan heel wat
situaties waarbij een magistraat opdrachten moet uitvoeren met betrekking tot het voor echt verklaren of
legaliseren van bepaalde akten.Er bestaat nochtans binnen de rechterlijke macht een specifieke functie -
die van de griffier - die de meest belangrijke akten van de rechterlijk macht, namelijk de vonnissen, moet
wettigen. Het lijkt dus logisch alle taken inzake echtverklaring bij voorkeur aan de griffier op te dragen, en
zulks op stelselmatige wijze.De rechterlijke taken Drie voorbeelden :o Het verhoor van getuigen in
burgerlijke zaken:Die verhoren hebben meestal betrekking op echtscheidingen.Ze nemen meerdere
zittingen per week in beslag.In strafrechtelijke zaken is het een politieagent en geen magistraat die het
verhoor op zich neemt.Dit model zou kunnen worden overgeheveld naar het burgerlijke recht: het verhoor
van getuigen zou kunnen worden toevertrouwd aan een niet-magistraat (een griffier, referendaris of
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stagiair)o De zittingen in het kader van rechtsbijstand:Momenteel is de procedure inzake toekenning van
rechtsbijstand een mondelinge procedure die naast de aanwezigheid van de partijen, ook die van een
rechter, een procureur en een griffier veronderstelt.Het daartoe bestemde verzoekschrift en de stukken
waaruit de behoeftigheid blijkt van de persoon die de kosteloosheid van de procedurestukken vraagt, zijn
vrij sterk gestandaardiseerd..Het zou derhalve overwogen kunnen wordengebruik te maken van een
schriftelijke procedure, en bijvoorbeeld te voorzien in de mogelijkheid dat de rechter de partijen kan horen
ingeval hij van oordeel is dat dit nodig is.o De homologatie van akten van bekendheid:Het betreft de
omschreven verplichting dat toekomstige echtgenoten aan de ambtenaar van de burgerlijke stand een
geboorteakte moeten overhandigen om in het huwelijk te kunnen treden.De echtgenoot die geen
geboorteakte kan overhandigen, kan die akte vervangen door een akte van bekendheid. Daartoe moet hij
zich wenden tot de vrederechter.In de huidige stand van de wetgeving moet dezelfde persoon, die daarna
met dezelfde toestand wordt geconfronteerd, te weten een uittreksel voorleggen van zijn geboorteakte,
opnieuw dezelfde procedure doorlopen. Ervoor zorgen dat de akte van bekendheid definitief van aard
wordt, zou bijgevolg buitengewoon nuttig zijn. In het algemeen zou het nuttig zijn een systematische
screening door te voeren van het gerechtelijk wetboek en in het bijzonder van de hoofdstukken gewijd aan
het onderzoek en aan bijzondere proceduren. Op die manier moet een lijst met taken kunnen worden
opgesteld waarvan men de rechters zou kunnen ontslaan en waarvoor men de mogelijkheid zou kunnen
voorzien om ze te delegeren, indien de rechter dit nuttig acht.
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Blauw meer op straat

De Ministerraad heeft een aantal maatregelen getroffen voor een betere politieaanwezigheid in de
straten.

De Ministerraad heeft een aantal maatregelen getroffen voor een betere politieaanwezigheid in de straten.

Het gaat hoofdzakelijk om een beter gebruik van de beschikbare mankrachten en om een grotere
mobiliteit.
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Gezondheidszorgen in de gevangenis

Op voorstel van Laurette Onkelinx heeft de Ministerraad akte genomen van de nota over de
gezondheidszorgen in de gevangenis.

Op voorstel van Laurette Onkelinx heeft de Ministerraad akte genomen van de nota over de
gezondheidszorgen in de gevangenis.

De problematiek van de gezondheidszorgen in de gevangenissen is zeer bijzonder : onder de
gevangenisbevolking zijn heel wat problemen in verband met drugsverslaving en fysieke of psychologische
problemen. Sommige daarvan staan direct in verband met de detentievoorwaarden.Het beginsel van
gelijkwaardige zorgenDe zorgen die in het kader van de strafuitvoering en vrijheidsberovende straffen
worden toegediend moeten gelijkwaardig zijn aan de zorgen aan niet gedetineerden. Dit
gelijkwaardigheidbeginsel is reeds opgenomen in- de Resolutie 37/194 van de Algemene Vergadering van
de Verenigde Naties van 18 december 1982 houdende de goedkeuring van de beginselen van medische
ethiek met betrekking tot de rol van medisch personeel, inzonderheid artsen, bij de bescherming van
gevangenen en gedetineerden tegen marteling en andere vormen van wrede, onmenselijke of
vernederende behandeling of bestraffing,- de Aanbeveling R (98) 7 van de Raad van Europa betreffende
de ethische en organisatorische aspecten van de gezondheidszorg in het penitentiair milieu, aangenomen
door het Ministercomité op 8 april 1998. Hoe worden de gezondheidszorgen vandaag toegediend in de
gevangenis ?De gezondheidszorgen in de gevangenissen zijn op dezelfde wijze gestructureerd als deze in
de buitenwereld. Men onderscheidt een eerstelijns- en een tweedelijns geneeskunde, en de psychiatrische
verzorging. Daarnaast zijn er ook nog de Psychosociale Diensten die een expertiserol hebben en geen
therapeutische activiteiten uitoefenen.De eerstelijnsgeneeskunde De eerstelijnsgeneeskunde wordt
uitgeoefend binnen de gevangenissen door geneesheren-generalisten, verpleegkundigen,.... waarvan een
aantal statutaire personeelsleden en, een steeds groter aantal, zelfstandigen op basis van een
dienstencontract.De tweedelijnsgeneeskunde De tweedelijnsgeneeskunde wordt uitgeoefend in 3
gespecialiseerde centra te Brugge, Sint-Gillis en Lantin. De grote meerderheid van geneesheren-
specialisten werken onder een zelfstandig statuut. Psychiatrische Zorgverlening gebeurt door neuro-
psychiaters en psychiaters eveneens ten dele statutairen, ten dele zelfstandigen onder
dienstencontract.Het centrum in Sint-Gillis is momenteel gesloten wegens renovatieweken; ook in Lantin
dienen nog werken uitgevoerd.Daarnaast wordt gebruik gemaakt van "externe" klinieken, voor
onderzoeken en therapieën die niet mogelijk zijn in deze centra. Dit brengt een belangrijke meerkost mee
met het oog op de veiligheid.Dit recht voor de gedetineerden op kwaliteitsvolle zorgen vraagt een
belangrijke investering die enkel door Justitie gedragen wordt.De gedetineerden zijn inderdaad uitgesloten
van het systeem van de sociale zekerheid. Hun rechten in verband met de sociale zekerheid worden
opgeschort gedurende de opsluiting. Toch hebben ze recht op de zorgen die hun gezondheidstoestand
vraagt. Het is de administratie die de volledige financiering van de medische zorgen en farmaceutische
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producten draagt. Het oprichten van een werkgroepl De Ministerraad heeft zijn akkoord gegeven voor de
oprichting van een werkgroep die als taak zal hebben een aanvaardbare oplossing aan te brengen voor de
problemen die de penitentiaire administratie kent bij de toekenning van kwaliteitsvolle gezondheidszorgen
aan de gedetineerden
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Wijziging van de wet betreffende collectieve schuldenregeling

Op voorstel van mevrouw Laurette Onkelinx, Vice-Eerste Minister en Minister van Justitie, keurde de
Ministerraadhet voorontwerp van wet goed tot wijziging van de wet betreffende collectieve
schuldenregeling. Het is de wet van 5 juli 1998, de zogenaamde "Di Rupo"-wet, die nu de collectieve
regeling van alle schulden organiseert van niet-handeldrijvende personen, die hun financiële
verplichtingen niet meer kunnen delgen. Sinds de inwerkingtreding van deze wet, waren, eind 2003,
haast 31.000 aanvragen van collectieve schuldenregeling ingediend en het aantal ingestelde
procedures blijft groeien. De wet beantwoorde dus aan een reële nood.

Op voorstel van mevrouw Laurette Onkelinx, Vice-Eerste Minister en Minister van Justitie, keurde de
Ministerraadhet voorontwerp van wet goed tot wijziging van de wet betreffende collectieve
schuldenregeling. Het is de wet van 5 juli 1998, de zogenaamde "Di Rupo"-wet, die nu de collectieve
regeling van alle schulden organiseert van niet-handeldrijvende personen, die hun financiële
verplichtingen niet meer kunnen delgen. Sinds de inwerkingtreding van deze wet, waren, eind 2003, haast
31.000 aanvragen van collectieve schuldenregeling ingediend en het aantal ingestelde procedures blijft
groeien. De wet beantwoorde dus aan een reële nood.

Waarom een wijziging van wet?Moeilijkheden zijn gerezen bij de toepassing van de wet van 5 juli 1998.
Het nieuwe voorontwerp van wet komt aan deze toepassingsmoeilijkheden tegemoet, zonder daarom de
principes en beschikking van de nu van kracht zijnde wet aan te tasten.Het voorontwerp voert niettemin
belangrijke vernieuwingen in, in grote lijnen:* De overdracht van bevoegdheden naar de
arbeidsgerechtshovenHet is de beslagrechter bij een rechtbank van eerste aanleg die nu bevoegd is voor
de collectieve schuldenregeling. Om nog meer rekening te houden met de ontegensprekelijke
maatschappelijke dimensie van schuldenoverlast, zal de collectieve schuldenregeling overgedragen
worden naar de arbeidsgerechtshoven. Het auditoraat en de arbeidsrechtbank beheren reeds doeltreffend
alle geschillen van sociale zekerheid: zij beschikken immers over ervaring en onderzoeksmiddelen,
waardoor ze beter dan wie ook de sociale toestand inschatten waarin mensen die diep in de schuld staan,
zich bevinden. De garantie voor het principe van eerbied voor de menselijke waardigheid, wordt erdoor
versterkt.Hoe verloopt de procedure van collectieve schuldenregeling?Wanneer een berechte zich in een
toestand van schuldenoverlast bevindt, mag hij zich wenden tot een rechter om te genieten van een plan
van collectieve schuldenregeling. Bij die aanvraag moet hij aan de rechter uiteenzetten dat zijn toestand
hem niet toelaat zijn financiële verplichtingen na te komen. Indien de rechter ingaat op zijn aanvraag,
duidt hij een schuldbemiddelaar aan, die een plan van delging voorstelt. Alle lopende beslagen worden dan
geschorst voor de hele duur van de procedure.In het kader van een minnelijke schikking, draagt de rechter
de schuldbemiddelaar op een plan van regeling op te stellen tussen de verschillende schuldeisers. Na de
goedkeuring van dit plan door de rechter en de partijen, zal de schuldbemiddelaar belast worden met het
volgen en controleren van de uitvoering ervan.Een rechterlijke regeling wordt opgelegd wanneer de
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partijen zich niet akkoord hebben gesteld met het voorstel in der minne van de schuldbemiddelaar. De
rechter beveelt dan een regelingsplan tussen de verschillende schuldeisers. Hij draagt een
schuldbemiddelaar op het plan te volgen en de uitvoering ervan te controleren. In het kader van een
rechterlijk plan, mag de rechter ook een gedeeltelijke kwijtschelding van de schuld bevelen.* Elke
schuldeiser, onder meer openbare instellingen, toelaten kwijtschelding van schuld te verlenen in het kader
van een minnelijke schikkingDe meeste fiscale overheden weigeren tegenwoordig systematisch hun
toestemming te geven voor plannen van regelingen in der minne die gedeeltelijke kwijtschelding van
fiscale schulden voorstellen. Zij baseren zich op artikel 172 van de Grondwet dat stelt dat geen vrijstelling
of vermindering van belasting kan toegekend worden, tenzij bij wet. Een nog engere houding nemen de
sociale zekerheidskassen, die elke kwijtschelding weigeren, ook de verwijlintresten, onkosten en verhoging
van bijdragen. Zij rechtvaardigen die houding onder het mom dat de schulden van sociale zekerheid van
publieke orde zijn. Deze principiële houding verhindert de sluiting van vele plannen van minnelijke
schikking. De nieuwe beschikkingen worden genomen om een formele wettelijke basis te verlenen aan
betrokken openbare overheden om hen toe te laten schulden kwijt te schelden in het kader van een
minnelijk schikkingplan. Deze nieuwe maatregel moet de slaagkansen van een plan van minnelijke
schikking met alle partijen verhogen.* De mogelijkheid van volledige kwijtschelding in het kader van een
rechterlijk regelingsplan instellenVan bij het in voege treden van de wet van 1998, heeft haar toepassing
moeilijkheden doen rijzen ten aanzien van personen met weinig of geen terugbetalingmiddelen. In de
praktijk verwierpen sommige vonnissen het rechterlijk plan bij gebrek aan geldbronnen terwijl andere een
rechterlijke regeling oplegden met een "zeer ruime" gedeeltelijke tot zelfs volledige kwijtschelding van
schulden. In die geest stelt het voorontwerp van wet dat de rechter een totale kwijtschelding van schulden
mag toestaan wanneer het het enige sociaal aanvaardbare en menswaardige antwoord is en voorzover het
de enige oplossing is om de schuldenaar in de maatschappij te reïntegreren.* De verlenging van termijn
voor het opstellen van het plan van minnelijke regelingIn het kader van een minnelijke regeling, beschikt
tegenwoordig de schuldbemiddelaar over een termijn van 4 maanden om zijn plan aan de partijen voor te
stellen. De ervaring leert dat die termijn te kort is. Hij wordt dus verlengd tot 6 maanden, om de
vermenigvuldiging te vermijden van aanvragen tot termijnverlenging, die onnodige administratieve last
genereren.* Het lot van wie borgstaat te verbeteren zowel tijdens als na de procedureWie borgstaat geniet
-net zoals de schuldenaar- van de kwijtschelding van schuld toegekend in een minnelijk regelingsplan. In
een plan van rechtelijke regeling, opgelegd door de rechter, echter, kan de borgsteller ertoe gebracht
worden te betalen. Het voorontwerp van wet wil die ongelijkheid afschaffen. Het behoedt de borgsteller
totdat het regelingsplan vaststaat. Dit opdat hij niet ertoe gebracht zou worden meteen te betalen, terwijl
de storting onnodig zou blijken, eens het minnelijk of rechterlijk regelingsplan vastgelegd.* De duur van
het plan van rechterlijke regeling verduidelijkenHet plan van rechtelijke regeling duurt, in principe,
maximum 5 jaar. In de praktijk stellen we vast dat sommige plannen van rechterlijke regeling, zonder
kwijtschelding van schulden op de hoofdsom, een duur hebben die de 5 jaar overschrijdt. Artikel 51 van
het Gerechtelijk Wetboek, dat de verlenging van een oorspronkelijke termijn toelaat, dient tot wettelijke
basis voor een mogelijke overschrijding van de termijn van 5 jaar. In het licht van de voorbereidende
handelingen van de wet van 1998, is het ontegensprekelijk dat de wetgever wenste dat het rechterlijk plan
zonder kwijtschelding van schulden op de hoofdsom, de aanzuivering binnen een termijn van 5 jaar toeliet.
In die geest is het inroepen van artikel 51 van het Gerechtelijk Wetboek nooit ten berde gebracht door de
wetgever.De voorgestelde wijziging verduidelijkt dus de wens van de wetgever door de rechter niet toe te
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laten de termijn van 5 jaar te verlengen, tenzij op bijzonder en gemotiveerd verzoek van de schuldenaar,
met de bedoeling sommige elementen van zijn patrimonium te vrijwaren.(*) van 5 juli 1998, de
zogenaamde " Di Rupo "-wet
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Civiele veiligheid en risicoanalyse

De ministerraad heeft op voorstel van minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael beslist een
bedrag van 1.250.000 euro vrij te maken voor de uitvoering van de risicoanalyse voor het
grondgebied van het ganse land.

De ministerraad heeft op voorstel van minister van Binnenlandse Zaken Patrick Dewael beslist een bedrag
van 1.250.000 euro vrij te maken voor de uitvoering van de risicoanalyse voor het grondgebied van het
ganse land.

Deze risicoanalyse betekent de eerste concrete stap in het hervormingsproces van de hulpdiensten en in
het bijzonder van de brandweer en de civiele bescherming. De analyse moet de wetenschappelijke basis
vormen voor het bepalen van de werkelijke behoeften voor de hulpverlening voor de volgende jaren en
van de middelen die daarvoor moeten worden voorzien op het vlak van het personeel, de infrastructuur en
het materieel.Een eerste opdracht is het opstellen van een repertorium en het in kaart brengen van de
aanwezige risico's, met enerzijds de risico's die overal voorkomen en haast dagelijks de hulpdiensten tot
interventie dwingen, en anderzijds de risico's die niet overal voorkomen maar uitgaan van specifieke
gevaren op bepaalde plaatsen zoals bv. de aanwezigheid van risicovolle activiteiten en
industrieën.Vervolgens zal op basis van dit repertorium een ideaal informaticamodel worden opgesteld
voor de vestigingsplaatsen van de hulpdiensten waarbij wordt rekening gehouden met termijnen om ter
plaatse te komen en met de nodige middelen voor het eerste vertrek en voor de versterking.Tenslotte
moeten vanuit het ideale model ook projecties worden opgesteld met kostenraming aan de hand van
wijzigende parameters.Voor de uitvoering van de risicoanalyse werd een lastenboek opgesteld en aan een
aantal universiteiten verstuurd. De offertes worden ingewacht tegen einde mei.
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